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George Ciamba: Brexit-ul nu va duce România în criza economica; problemele care

vor aparea în Germania ne vor afecta

Brexitul nu va duce România într-o criza economica, nu vom avea efecte  directe foarte mari, pentru ca

nivelul schimburilor comerciale dintre  România si Marea Britanie nu este foarte mare, însa problemele

care vor  aparea în Germania din cauza Brexit-ului vor avea un efect direct asupra  afacerilor din România,

a declarat, marti, ministrul delegat pentru  Afaceri Europene, George Ciamba. 

"Nu vom avea efecte directe foarte mari, nu vom avea efecte fenomenale,  pentru ca nivelul schimburilor

comerciale dintre România si Marea  Britanie nu este foarte mare, desi noi am vrea ca acestea sa se  dezvolte.

Efectul Brexit se va simti însa la nivelul pietei unice, iar  aici cred ca este important faptul ca cel mai mare

partener comercial  pentru România este Germania, iar daca comparam schimburile comerciale  dintre România si

Germania cu schimburile comerciale dintre România si  Marea Britanie, vedem diferenta. Deci subliniez ca

problemele care vor  aparea în Germania din cauza Brexit-ului ne vor afecta pe noi, vor avea  un efect direct

asupra afacerilor din România", a afirmat George Ciamba.

Ministrul delegat pentru Afaceri Europene a facut aceste declaratii în  cadrul reuniunii despre Brexit organizata

marti seara de Camera de  Comert si Industrie Româno-Germana si de Camera de Comert  Româno-Britanica.

Ministrul a apreciat ca Presedintia româna la Consiliul UE are o perspectiva optimista cu privire la Brexit.

"La Presedintia Consiliului Uniunii Europene trebuie sa facem tot ce  putem ca sa ne pregatim, se pregateste un

plan de contingenta de catre  serviciile Comisiei europene, de institutiile europene, ca sa ne  pregatim pentru

consecintele unui potential Brexit dur, dar avem o  perspectiva destul de optimista. Nu consideram ca se va

schimba ceva  dramatic", a estimat George Ciamba.

Acesta nu crede ca Marea Britanie va primi o alta varianta de acord de la Bruxelles.

"Am vazut ca la Londra toate optiunile sunt deschise, inclusiv  prelungirea termenului de iesire, iar asta e bine,

însa nu cred ca avem  prea mult loc de manevra. S-a încheiat deja un acord de iesire a Marii  Britanii, pentru ca

acest acord este o expresie a unitatii celor 27 de  membri, deci va fi foarte dificil sa se redeschida negocierile pe

tema  acordului de iesire, dar sunt alte lucruri care se pot face, exista înca  speranta ca vom putea sa gestionam

aceasta iesire fara consecinte  destul de grave", a declarat George Ciamba.

Ministrul delegat pentru Afaceri Europene apreciaza ca România va fi mai putin afectata de Brexit decât alte state.

"Nivelul problemelor care vor aparea e necunoscut, nimeni nu stie care e  nivelul problemelor pe care Brexit-ul le

va provoca. Unele persoane  considera ca lucrurile vor fi grave. Noi am facut niste calcule despre  ce înseamna

Brexit-ul pentru PIB-ul României - înseamna ceva, dar nu  ceva extraordinar - Brexit-ul nu va duce România într-o

criza economica.  S-ar putea ca alte state membre sa fie mai afectate, pentru ca au  legaturi economice mai

puternice cu Marea Britanie", a declarat George  Ciamba.

Acesta a precizat ca reinstalarea controalelor vamale la frontiera e posibila în cazul unui Brexit fara acord.

"Referitor la ceea ce facem la nivel national, noi informam companiile  astfel ca ele sa fie constiente asupra Brexit,

urmând ghidul emis de  Comisia Europeana, astfel încât cei care fac afaceri sa stie care vor fi  procedurile pe care

trebuie sa le urmeze, si în acelasi timp sa fim  siguri ca respecta toate formalitatile pe care trebuie sa le 

îndeplineasca, spre exemplu formalitatile vamale. Daca vom avea un  Brexit dur, atunci vom avea granite cu vami,
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vom avea frontiere cu  control vamal", a completat ministrul pentru Afaceri Europene.

George Ciamba s-a referit la cetatenii români din Regatul Unit, dar si la britanicii care locuiesc în România.

"Daca vorbim de cetatenii români, pe de alta parte, acestia vor fi  afectati de zborurile comerciale. Exista un grup

mare de cetateni români  care lucreaza în Marea Britanie. Trebuie sa facem tot ce putem pentru  ca activitatea

acestora sa nu fie afectata prea mult, si în acelasi timp  trebuie sa avem grija sa nu fie afectata viata britanicilor

care  locuiesc în România. Exista peste 2000 de britanici în România, deci  încercam sa gasim solutiile legislative

locale corecte pentru acestia", a  declarat acesta.

Ministrul delegat pentru Afaceri Europene spera ca Guvernul de la Londra  va solicita Uniunii Europene

extinderea termenului pentru Brexit.

"Suntem mai optimisti, pentru ca am primit pentru prima data de la  Londra ideea venita de la Michel Barnier ca

trebuie sa amânam Brexit, ca  Londra trebuie sa ceara o extindere a termenului de iesire. Europa nu  poate da

aceasta prelungire de la sine, ci doar daca este ceruta de  Londra, si cred ca asta este calea de urmat, asa vom putea

sa continuam  negocierile si sa închidem acordul de iesire. Nu cred ca Marea Britanie  ar trebuie sa aiba mari

asteptari ca se va schimba întelegerea privind  acordul de iesire", a încheiat George Ciamba.

page 2 / 2


